
1 

 

 

Or-VII.0002.8.2015     

P R O T O K Ó Ł   Nr  XI/2015 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 27 listopada 2015 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 12.07 

Godzina zakończenia : 15.34 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Marian Kosakowski         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Andrzej Kościuczyk 

14. Ireneusz Jabłoński 

15. Piotr Waczyński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Maciej Łapuć – Radca Prawny 

6. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

7. Antoni Bogdan – radny Powiatu  

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XI Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Programie 

Profilaktyki   i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na terenie Gminy Choroszcz na    

rok 2015. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości w 

2016 roku. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w Złotorii gm. Choroszcz. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu lodowiska „Biały 

Orlik”, boiska uniwersalnego i boiska do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz 

z pomieszczeniami zaplecza sanitarno – szatniowego. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia sołectwa Turczyn. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2016 rok. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

11. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

13. Interpelacje i wnioski radnych. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad Sesji.  

      

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Piotr Siemieniuk. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

 

Porządek obrad XI Sesji został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 głosami za. 

 

Burmistrz Robert Wardziński uroczyście przekazał decyzje o otrzymaniu stypendium 

naukowego na okres od 1 września 2015 r. do 30 czerwca 2016 r. następującym osobom: 
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1) * ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

2) * ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

3) * ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

 

Burmistrz przekazał, że jako gmina i społeczność Choroszczy możemy cieszyć się, że 

wspieramy rozwój uzdolnień naszych uczniów, którzy dzięki swojej pracy i zaangażowaniu 

uzyskują wysokie osiągnięcia, chcą się rozwijać i posiadają wizję celów, jakie chcą osiągnąć. 

 

 

Ad. 3 – 

 

Zmiany w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na terenie 

Gminy Choroszcz na rok 2015 przedstawiła p. Natalia Szymska z UM Choroszcz, wskazując 

przede wszystkim na wpisany w planowanych działaniach w zakresie osiągnięcia Celu I w 

Problemie I punkt w brzmieniu: „Zakup sceny demontowanej i przeprowadzanie w M-GCKiS 

spotkań, szkoleń dla mieszkańców, szczególnie młodzieży szkolnej, promujących zachowania 

trzeźwościowe, dotyczące integracji i adaptacji w grupie.”  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na 

terenie Gminy Choroszcz na    rok 2015. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/98/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 15) 

 

 

 

Ad. 4 – 
 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2015 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 

 
1.  zwiększyć plan dochodów i plan wydatków o kwotę 7 000 zł w związku z otrzymaniem 

zwiększenia dotacji na zadania zlecone w dziale Administracja publiczna – w kwocie 7 000 

zł. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziale:  
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-75011 Urzędy wojewódzkie – na zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia (zadanie 

zlecone w zakresie ewidencji ludności) – kwota 7 000 zł. 

2. przenieść plan wydatków w rozdziałach  

- 85153 Zwalczanie narkomanii, 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi i 85195 Pozostała 

działalność – w celu zapewnienia finansowania zmienionego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień Gminy Choroszcz na rok 2015 – zakup sceny 

demontowanej;  

- 85206 Wspieranie rodziny – zapewnienie środków na pochodne od wynagrodzeń.  

3. zaktualizować plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 2:  

- wprowadzić w poz. 15f nowe zadanie: Program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

uzależnień na terenie Gminy Choroszcz na 2015 rok - zakup sceny demontowanej o 

wymiarach 6x8 m o wartości 35 490 zł.  

4. zaktualizować Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2015 r. zgodnie z załącznikiem 

nr 3, w którym poz. II.3 dotacja dla stowarzyszeń na promocję zdrowia zmniejsza się do zera 

(nie wpłynęły wnioski konkursowe) oraz aktualizuje się (zmniejsza o kwotę 6 078 zł) dotację 

w poz. 10 – finansowanie zadań powierzonych w zakresie kultury o kwotę, zgodnie z 

Zarządzeniem Nr 93/2015 Burmistrza Choroszczy z dnia 09.11.2015 r.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/99/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 12.40 – 12.50. 

 

 

Ad. 5 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przy wykorzystaniu prezentacji 

internetowego Systemu Informacji Przestrzennej wprowadził w temat dotyczący stawek 

podatku od nieruchomości na rok 2016. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na zapis nowego rodzaju podatku od gruntów: 

„niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (Dz.U.2015, poz.1777 art. 37) i położonych na terenach, 

dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod 

zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym 

obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 

odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego”. W ustawie jest określona stawka maksymalna – 3 

zł od 1 m
2
 powierzchni, na posiedzeniu Komisji proponował zastosowanie stawki 0,01 zł od 1 

m
2
 powierzchni. Przypomniał, że do tej pory za te tereny mieszkańcy płacili podatek rolny 

czyli 0,04 zł od 1 m
2
 powierzchni I klasy gruntu - zgłosił więc wniosek o zmianę 
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zaproponowanej stawki od w/w gruntów na 0,04 zł od 1 m
2
 powierzchni. Następnie 

przypomniał, że część gruntów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczona była z urzędu, bez wniosku zainteresowanych osób. Właściciel działki 

przeznaczonej na cele budowlane i objętej planem rewitalizacji będzie musiał ją sprzedać ze 

względu na obciążenie podatkowe. Ustawa o rewitalizacji daje ogromne ulgi deweloperom – 

jego zdaniem jest to ustawa lobbystyczna. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że pewien plan rewitalizacji jest już tworzony na 

potrzeby gminy przy współpracy z sołtysami – chodzi jednak o niewielkie tereny pod 

krzyżami, kapliczkami, zabytkami. Informacja o zrewitalizowaniu gruntów w takiej ilości o 

jakiej mówi przedmówca jest błędna. Mamy w palnie typowa rewitalizację dotyczącą Rynku 

11-go Listopada w Choroszczy. Plan rewitalizacji, którego jeszcze nie mamy, radni jeszcze 

będą ustalać. Punkt dotyczący tego typu podatku znalazł się w projekcie uchwały, ponieważ 

talki jest wymóg ustawy – max do wysokości 3 zł od 1 m
2
 powierzchni. Na obu Komisjach, 

po dyskusji, przyjęto stawkę 0,30 zł od 1 m
2
 powierzchni jak za grunty pozostałe (najniższa z 

możliwych stawek). Podkreślił, że chodzi o rewitalizację obiektów, dlatego mówimy o Rynku 

11-go Listopada, budynku Centrum Kultury. Nie mamy prawa ująć dużych terenów pod 

rewitalizację, ponieważ zabrania tego ustawa.  

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że jeśli wprowadzimy rewitalizację, a już teraz w 

tej uchwale ustalimy stawkę podatku to nie będziemy w trakcie roku podatkowego wracać do 

zmiany stawki ponieważ stawki podatkowe ustala się przed rozpoczęciem roku podatkowego. 

Jej zdaniem jest zła konstrukcja zapisu tego punktu w projekcie uchwały i dlatego radny źle 

go odczytał.  

 

Radny Piotr Waczyński rozumie, że podatek ten nie będzie obowiązywał gruntów, które 

kilkanaście-kilka lat temu zostały w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczone 

pod zabudowę. Jeżeli rewitalizacja obejmie grunty (budynki) to za tą rewitalizacją pójdą 

jakieś środki – jeżeli ktoś będzie chciał swoje grunty pod zabudowę zrewitalizować i dostanie 

z tej racji dotację - to jeśli w ciągu 4 lat nie zrewitalizuje tego to wtedy będzie płacił podatek 

od gruntów zabudowanych. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski potwierdził kierunek rozumowania przedmówcy i wyjaśnił, że 

jeśli posiadamy tereny przeznaczone pod tereny budowlane to dopóki ich nie zurbanizujemy 

to płacimy podatek rolny. Przy procedurze rewitalizacji (zgodnie z ustawą) należy podjąć 

szereg dodatkowych uchwał by uchwalić plan rewitalizacji i rozpocząć całą procedurę. Jeśli 

mamy specjalny program rewitalizacji tzn., że jeżeli są miejsca wymagające ingerencji 

zewnętrznej bo właściciel sam nie jest w stanie odbudować i ustawa daje mu taką możliwość i 

mechanizmy to można otrzymać dofinansowanie w wysokości 50% przez gminę tej 

inwestycji. Jeśli z jednej strony gmina obejmuje jakieś nieruchomości do rewitalizacji, 

współfinansuje tą inwestycję – to gmina oczekuje także podatku od nieruchomości. 

Ewidentnie ustawa dotyczy nieruchomości, które były lub są zurbanizowane, które były 

objęte podatkiem od nieruchomości. Chodzi więc o tą samą stawkę 0,30 zł od 1 m
2
 

powierzchni. Ustawodawca wstawiając max 3 zł tej stawki zakładał, jego zdaniem, że skoro 

gmina zorganizowała całą dokumentację, przeprowadziła cały proces, sfinansowała 

przedsięwzięcie w znacznej części, a właściciel przez 4 lata nie podjął się i nie odbudował – 

to ustawa uwzględniła czynnik sankcyjny. Być może jak dojdzie do planu rewitalizacji  i 
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będziemy znać te wszystkie elementy składowe to może pokusimy się na zastosowanie 

większej stawki tego podatku. Podsumowując: ta stawka podatku obowiązuje w przypadku 

gdy właściciel nie wywiąże się z obowiązku rewitalizacji. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił wniosek o zmianę zaproponowanej stawki od gruntów 

„niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji…” – 0,30 zł od 1 m
2
 powierzchni. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przedstawił propozycję stawek podatku od nieruchomości: 

1. od gruntów: 

1) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,75 zł od 1 m2 powierzchni, 

2) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 4,58 zł od 1 ha powierzchni, 

3) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,30 zł od 1 m2 powierzchni (przyp. 

stawka na poziomie 2015 r.) 

4) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (Dz.U. z 2015, poz.1777, art. 37) i położonych na 

terenach , dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego- 0,30 zł od 1 m2 powierzchni; 

 

2. od budynków lub ich części: 

1) mieszkalnych - 0,55 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (przyp. stawka na poziomie 2015 

r.) 

2) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej- 21,50 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej,  

3) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym - 10,61 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

4) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,23 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej, 

5) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 5,01 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

3. od budowli 

1) 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy o podatkach i 

opłatach lokalnych, 

2) 0,50 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych od urządzeń zaopatrzenia w wodę, ciepło oraz odprowadzania 

ścieków sanitarnych. 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że była duża podwyżka cen wody i ścieków (12%), stawki 

wyższe niż w Białymstoku. Burmistrz wtedy twierdził, że nie przewiduje podwyżek podatku 

od nieruchomości – idąc za tym głosem: podwyżki podatków są trochę niższe niż wody i 
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ścieków, ale nie powinno ich być w ogóle. Zgłosił także wniosek formalny dotyczący 

organizacji spotkań komisji – aby każda komisja obradowała oddzielnie. 

Wniosek nie został przegłosowany. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosków dotyczących stawek podatku od 

nieruchomości od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym 

mowa w ustawie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji … - 0,04 zł od 1 m2 

powierzchni: 

- za przyjęciem 4 głosy, 

- przeciw – 10 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Z uwagi na wynik głosowania – wniosku o zastosowanie w przedmiotowym przypadku 

stawki 0,30  zł od 1 m2 powierzchni nie głosowano. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 3 głosy, w tym głos Tomasza Kraśnickiego 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/100/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

Skarbnik Maria Borodziuk zwróciła uwagę na błędny zapis w ust. 2 pkt. „2) 0,50 % ich 

wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych od urządzeń zaopatrzenia mieszkańców gminy w wodę, ciepło oraz odprowadzania 

ścieków sanitarnych” wnioskując o usunięcie zapisu w brzmieniu: „mieszkańców gminy”. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu  – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy   usunięty został wskazany fragment uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny Jacek Dąbrowski.                         

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 14.00 – 14.15. 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na cele rolne na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości o nr geod. 242/2, położonej w Złotorii w Gminie Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje wydzierżawienie zaniedbanej 

nieruchomości po dawnym SKR położonej w Złotorii. Po ogłoszeniu przez Urząd możliwości 
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jej wydzierżawienia zgłosiła się osoba, która zobowiązała się doprowadzić ten teren do 

porządku (chodzi o rozwalające się budynki zagrażające bezpieczeństwu).  

 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na cele rolne na czas nieoznaczony w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości o nr geod. 242/2, położonej w Złotorii w Gminie Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/101/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

Ad. 7 – 
 

Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wprowadzenia Regulaminu lodowiska „Biały Orlik”, boiska uniwersalnego i boiska 

do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z pomieszczeniami zaplecza sanitarno – 

szatniowego. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że projekt uchwały dotyczy lodowiska 

„Biały Orlik”, boiska uniwersalnego i boiska do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” 

wraz z pomieszczeniami zaplecza sanitarno – szatniowego i uregulowania kwestii dotyczącej 

opłat za korzystanie z wymienionych obiektów. Przypomniał, że w związku z utworzeniem 

Centrum Sportu (przyp. Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Sportu) – ceny będą ustalane 

przez M-G CKiS w Choroszczy, chodzi więc o regulację porządkującą przedmiotowy 

Regulamin.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu lodowiska „Biały Orlik”, boiska 

uniwersalnego i boiska do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z pomieszczeniami 

zaplecza sanitarno – szatniowego. 

 

 W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/102/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 
 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Projekt uchwały dotyczący utworzenia na terenie Gminy Choroszcz sołectwa Turczyn 

przedstawił Sekretarz Gminy. 
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Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że konsultacje zostały przeprowadzone na 

podstawie uchwały nr IX/83/2015 z dnia 4 września 2015 r. w terminie od 3 listopada 2015 

r. do 17 listopada 2015 r. wśród mieszkańców wsi Klepacze i Turczyn. W okresie 

poprzedzającym oraz w trakcie Konsultacji prowadzono akcje informacyjną. Stosowne 

informacje zamieszczono na stronie internetowej Urzędu Miejskiego jak również na tablicy 

ogłoszeń w budynku tutejszego urzędu. Ponadto, wywieszono na tablicy ogłoszeń w wsi 

Klepacze i Turczyn. W dniu 18.11.2015 roku zespół w składzie: 

1. Mirosław Zalewski 

2. Jacek Jasiński 

3. Luiza Łupińska 

dokonał otwarcia urn i przystąpił do oceny i liczenia złożonych formularzy konsultacyjnych 

(ankiet). Do udziału w konsultacjach było uprawnionych .1294 osoby. W wyniku konsultacji 

złożono 75 formularzy, co stanowi 5,8%  wszystkich uprawnionych. Głosów ważnych 

oddano 63, głosów nieważnych 12. Spośród 63 głosów ważnych: 

- za odłączeniem opowiedziało się 58 osób, co stanowi 92%  głosów ważnych 

- przeciw odłączeniu opowiedziało się 5 osób, co stanowi  8% głosów ważnych. 

 

Biorąc pod uwagę powyższe wyniki konsultacji, z inicjatywy i na wniosek mieszkańców wsi 

Turczyn, proponuje dokonać podziału sołectwa Klepacze w sposób następujący: 

1. wyłączyć wieś Turczyn z sołectwa Klepacze; 

2. utworzyć sołectwo Turczyn obejmujące wieś Turczyn. 

Przebieg granic sołectwa Turczyn określa załącznik graficzny nr 1 do niniejszej uchwały. 

Proponuje także nadać statut nowo utworzonemu sołectwu w brzmieniu stanowiącym 

załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. W § 5 załącznika Nr 8 do uchwały Nr VI/42/2015 Rady 

Miejskiej w Choroszczy z dnia 31.03.2015 r. skreśla się nazwę „i Turczyn”. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Choroszcz sołectwa Turczyn. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów 

- wstrzymało się – 4 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/103/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 
 

 

Ad. 9 – 

 

Głos zabrała insp. Ewa Łukaszewicz, która przedstawiła projekt Programu współpracy 

Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2016 rok. 

Ewa Łukaszewicz poinformowała na wstępie, że Program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi tworzony jest na podstawie wytycznych ustawy o działalności pożytku 



10 

 

publicznego i o wolontariacie, zgodnie, z którą Rada gminy powinna uchwalić Program 

do 30 listopada. Projekt Programu konsultowany był w dniach 10-20 listopada z organizacjami 

pozarządowymi - uwag i opinii nie odnotowano. Program zawiera cel główny i cele 

szczegółowe. Przedmiotem współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest: realizacja zadań gminy 

określonych w ustawach; konsultacje społeczne aktów prawa miejscowego; zwiększenie 

skuteczności działań podejmowanych w kierunku zaspokajania potrzeb lokalnych; promocja 

gminy otwartej na inicjatywy społeczności lokalnej. Współpraca organów samorządu gminy 

z organizacjami odbywać się będzie w formie finansowej i poza finansowej. W projekcie 

budżetu gminy zaplanowano kwotę 59 tys. zł na realizację tej formy współpracy. 

Pozafinansowe formy współpracy (rozpisane w 14 punktach) obejmują przede 

wszystkim: prowadzenie internetowego serwisu informacyjnego poświęconego w 

całości zagadnieniom związanym z funkcjonowaniem Trzeciego Sektora 

(www. Gazeta w Choroszczy) - konkursy, szkolenia, konferencje, informacje 

o konkursach graniowych ogłaszanych przez inne podmioty; udzielaniu rekomendacji 

organizacjom współpracującym z Gminą; konsultowaniu z organizacjami projektów aktów 

normatywnych w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji; 

współdziałaniu w ramach zespołów o charakterze doradczym i 

inicjatywnym; możliwości korzystania z zasobów lokalowych gospodarki komunalnej jak i z 

infrastruktury technicznej Urzędu Miejskiego w Choroszczy. 

Program obejmuje następujące priorytetowe zadania publiczne jako wybrane obszary 

współpracy na naszym terenie w zakresie: 

1) pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom i osobom w trudnej sytuacji 

 życiowej, 

2) kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 

3) wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 

4) turystyki i krajoznawstwa, 

5) wypoczynku dzieci i młodzieży, 

6) wspomagania gospodarczego, w tym rozwoju przedsiębiorczości, 

7) porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz przeciwdziałania uzależnieniom, 

8) w zakresie ochrony i promocji zdrowia, 

9) w zakresie nauki, edukacji, oświaty i wychowania oraz rozwoju wspólnot i społeczności        

lokalnej, 

10) w zakresie ekologii, ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa przyrodniczego. 

Program zawiera także zasady oceny realizacji Programu, sposób konsultacji i sposób 

tworzenia kolejnych rocznych programów, powoływanie i zasady działania komisji 

konkursowych do opiniowania ofert w otwartych konkursach ofert. Zgodnie ze zmianami 

ustawy -  sprawozdanie z realizacji Programu Burmistrz przedstawi Radzie do 31 maja. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choroszcz 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  
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- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XI/104/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej -  X -   Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 15 głosami za. 

 

 

Ad. 11 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 

I. W zakresie majątku gminy: 

- podpisanie Umowy darowizny ze Starostą Białostockim w zakresie przekazania gruntów  

na rzecz gminy Choroszcz w Porosłach. 

 

 

II. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w indywidualnych spotkaniach z sołtysami sołectw w gminie Choroszcz  

i przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz; 

- udział w spotkaniu w spr. światłowodów na terenie Zaczerlany-Gajowniki; 

- udział w spotkaniach z mieszkańcami ws. przekształceń gruntów, ws. indywidualnych nieruchomości, a także 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego;  

- spotkanie z  Zarządem oraz Radą Nadzorczą Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy; 

- udział w spotkaniu z mieszkańcami Barszczewa w Świetlicy Wiejskiej;  

- rozpoczęcie procesu dostarczania pojemników na odpady mieszkańcom gminy Choroszcz – od 21.11.2015; 

 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- udział w spotkaniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Białymstoku  

ws. planów przebudowy Drogi Krajowej nr 8 – „węzła w Porosłach” – nieustanne monitorowanie procesu oraz 

bieżące informowanie mieszkańców i zainteresowanych o tym procesie na stronie internetowej; 

- spotkanie z Dyrekcją wojewódzkiego Zarządu Dróg ws. przebudowy węzła w Porosłach; 

- spotkanie z Dyrekcją Powiatowego Zarządu Dróg ws. przebudowy dróg;  

- spotkanie z Prezydentem Białegostoku – Tadeuszem Truskolakim ws. współfinansowania przebudowy ulicy 

Granicznej w Klepaczach, na granicy z miastem Białystok; opracowanie dokumentacji projektowej ulicy 

Granicznej w Klepaczach. 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzono indywidualne spotkania z dyrektorami szkół, Zespołu Szkół, przedszkoli; 

- udział w licznych spotkaniach z rodzicami, Radami Rodziców – dot. edukacji dzieci  

w szkołach i przedszkolach w gminie Choroszcz; 
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 w zakresie sportu:  

- zorganizowanie spotkania z Ludowymi Zespołami Sportowymi działającymi w gminie; 

 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu  

w Choroszczy – w zakresie współpracy dotyczącej polityki kulturalnej miasta i gminy Choroszcz; 

współorganizacja szeregu inicjatyw kulturalnych; 

 

 

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim ws. inwestycji; 

- udział w spotkaniach LGD „Narew” w Turośni Kościelnej; 

- udział w odsłonięciu tablicy pamiątkowej, umieszczonej na Zespole Szkół w Choroszczy, poświęconej 

Kierownikom Szkół Powszechnych w gminie Choroszcz; 

-  współorganizacja i udział w obchodach Narodowego Święta Niepodległości w Choroszczy; 

- współorganizacja – reaktywowanego po latach w Choroszczy – Biegu Niepodległości; 

- spotkanie w Powiatowym Urzędzie Pracy ws. omówienia współpracy na rok 2016; 

- udział w uroczystości wręczenia nagród w konkursie pn. ,,Brawo dla mam” w M-GCKiS  

w Choroszczy. 

 

 
 

Ad. 12 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym, które dotyczyły m.in. uczestniczenia w 

uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, spotkaniach na terenie 

gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego dyżuru. 

 

 

      

 

Ad. 13 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała pismo (w załączeniu) Przemysława 

Waczyńskiego – dyrektora M-G CK i S w Choroszczy odnośnie zmiany terminu obchodów 

Dni Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński zaproponował, aby temat ten został przedyskutowany na 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, ewentualnie komisji wspólnej, przy udziale 

przedstawicieli stowarzyszeń jak Towarzystwo Przyjaciół Choroszczy. 

 

Radny Piotr Dojlida zwrócił się z pytaniem do dyrektora M-G CK i S w Choroszczy: 

dlaczego odmówił finansowania osoby przygrywającej na akordeonie dla zespołu 

„Klepaczanki”. Przypomniał, że wspomniany zespół istnieje od 30 lat, promuje gminę 

Choroszcz, dodaje splendoru uroczystościom, prowadzi swoją działalność wbrew 

trudnościom, a przedmiotowa opłata nie jest duża. Czy chodzi o kwestie finansowe czy są 

inne powody takiej decyzji? Poprosił o pisemne uzasadnienie jej podjęcia. 
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Przemysław Waczyński wyjaśnił, że środki wydawane na zespół „Klepaczanki” nie są małe; 

w 2015 roku akordeonista nie pobierał opłaty dlaczego więc od stycznia ma być opłacany? W 

takim przypadku, gdyby zrobili wyjątek, musieliby płacić wszystkim zespołom. Przypomniał, 

że wcześniej inny zespół „Narwianki” wskazywał, że zespół „Klepaczanki” jest 

faworyzowany. 

 

Radny Jacek Jasiński poparł wniosek mieszkańców ul. Chabrowej odnośnie uzupełnienia 

oświetlenia na tej ulicy. 

 

Radny Piotr Waczyński wskazał na duży problem z bobrami, których działania na rz. 

Horodniance powodują podtapianie działek przy ul. Ogrodowej. Poprosił o rozwiązanie tego 

problemu.  

 

Radny Jacek Jasiński poinformował, że szkody wyrządzone przez bobry (żubry), refunduje 

Wojewódzki Konserwator Przyrody, Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska. W 

przypadku łosi szkody należy zgłosić do Departamentu Rolnictwa i Obszarów Rybackich 

Urzędu Marszałkowskiego. Dotyczy to także szkód wyrządzonych przez dziki na obszarach 

wyłączonych z obszarów łowieckich. Natomiast szkody wyrządzone przez inne zwierzęta 

szacowane są przez koła łowieckie. 

 

Radny Antoni Bogdan zwrócił się z następującymi pytaniami: 

1) kiedy będzie prowadzona przebudowa drogi Choroszcz – Jeroniki – Łyski – wskazał 

w tym przypadku na duży problem z przepustem na odcinku Jeroniki - Łyski, który 

jest wąski i stwarza duże zagrożenie; 

2) czy w planach jest przebudowa ul. Pałacowej, która powinna być utwardzona ze 

względu na jej wykorzystanie m.in. podczas Jarmarku Dominikańskiego. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił następujące sprawy: 

1) w imieniu mieszkańców Złotorii Cegielni (Pławule) poprosił o wykonanie tabliczek 

informacyjnych z numerami posesji; 

2) wykosić suche ziele przy ul. Żółtkowskiej (na wysokości boiska). 

 

Radna Izabela Jeniec – Kardasz zapytała o dalsze losy klubu osiedlowego „Wesoły 

sportowiec” po wykonam remoncie. 

Następnie zwróciła uwagę na konieczność uporządkowania zarośniętej działki wzdłuż rowu 

melioracyjnego (od ZEC – Wod do ul. 3-go Maja) ze względu na powstałe tam centrum 

handlowe. 

 

Radny Piotr Siemieniuk dziękując na wstępie za zorganizowanie biegu na 11-go listopada 

zaproponował zorganizowanie takiej imprezy sportowej także w innym terminie np. maj – 

czerwiec. 

 

Radny Grzegorz Gereluk poinformował o wniosku mieszkańców o utworzenie na terenie 

Szpitala w Choroszczy centrum rehabilitacji dla osób z zewnątrz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając na pytania radnych wyjaśnił, że: 

 

1) sprawa oświetlenia na ul. Chabrowej – jest to kolejna ulica do ujęcia w budżecie 

gminy na rok 2016; rozpoczną stopniowe uzupełnianie tego oświetlenia tam gdzie jest 

największe zagrożenie; 
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2) temat bobrów jest trudny ponieważ są pod ochroną; robią one tamę na wysokości 

Kolonii Gaj, a wykonaliśmy przecież rewitalizację tzw. Kominowego Bajora i jest 

zagrożenie zniszczenia tej inwestycji przez bobry na co nie mamy wpływu; 

3) dokumentacja na drogę Choroszcz – Łyski będzie ukończona w I kw. 2016 r., przepust 

jest ujęty w tej dokumentacji, natomiast termin rozpoczęcia prac jest uzależniony od 

wykupu gruntów prywatnych, środki w budżecie są także przygotowane – jego 

zdaniem jest to kwestia 2-3 lat; 

4) ul. Pałacowa wchodzi w strefę konserwatorską; rozpoczęte rozmowy w tej kwestii z 

konserwatorem nadal trwają – uzgadniany jest materiał na chodnik, jest także kwestia 

ustawienia oświetlenia; konserwator zaproponował tzw. kocie łby lub kostkę 

kamienną (5x droższą); 

5) tabliczki z numerami posesji będą wykonywane sukcesywnie jeśli będzie taka 

możliwość, ale proponuje wykorzystanie środków z funduszu sołeckiego na 2016 rok 

– kwestia zmiany wniosku; 

6) teren przy ul. Żółkowskiej zostanie wykoszony; 

7) klub „Wesoły sportowiec” – remont się zakończył wiec w każdej chwili można go 

otworzyć, jest to tylko kwestia organizacyjna; 

8) na terenie przy rowie melioracyjnym powstanie bulwar jako dojście do „Biedronki”; 

9) kolejny bieg może być zorganizowany np. na majówkę, ale chodzi przede wszystkim 

o samą ideę  takiej imprezy; przypomniał  że po to zostało stworzone Centrum Sportu, 

które czeka na propozycje; 

10) powstanie punktu rehabilitacyjnego zależy od kontraktu dla Szpitala na rehabilitację 

osób z zewnątrz. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki wypowiadając się w kwestii bulwaru przypomniał, że w 

poprzednim roku zgłaszał ten teren do zagospodarowania w ramach budżetu obywatelskiego 

jako przejście dla pieszych (ławki, mostek, alejki w stronę „Biedronki”). W projekcie 

właściciela „Biedronki” jest także wjazd, ławki i zagospodarowanie tego terenu – może 

Gmina powinna rozpocząć z nim rozmowy. 

 

 

Ad. 14 – 

 

Radny Antoni Bogdan zapytał o plany w stosunku do miejscowości Mińce, a przede 

wszystkim odnośnie odbudowy świetlicy, 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami 

Mińc (w świetlicy), którzy nie są zainteresowani świetlicą, a głównie utwardzeniem drogi w 

kierunku Trypuć.  Ta część drogi będzie ujęta w budżecie Powiatu jak i gminy w technologii 

powierzchniowego utwardzenia – od skrzyżowania w Mińcach do znaku „Trypucie” w 

Turośni Kościelnej (800 m) – jest to połączenie do najbliższego asfaltu.  

 

Jacek Mikulski – sołtys wsi Oliszki zwrócił się z następującymi pytaniami: 

1) czy mieszkańcy mogą we własnym zakresie wyciąć krzaki przy drodze powiatowej 

(dojazdowej do Oliszek); 

2) zwrócił uwagę, że równiarka wykonując prace na drodze gminnej pominęła drogę 

powiatową w Oliszkach, przy której są zamieszkałe posesje. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że do wycięcia krzaków przy drodze powiatowej 

potrzebna jest zgoda Powiatu, ale zaprasza do siebie na spotkanie celem ustalenia dalszego 
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postępowania w tej sprawie.  Zwrócił się do radnych powiatowych o interwencję odnośnie 

dokończenia prac na drodze w Oliszkach ponieważ gmina nie może tego zrobić. 

 

 

 

Ad. 15 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 


